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COMMISSION DE LA DÉFENSE NATIONALE 
RÉUNION PUBLIQUE DU 
MARDI 12 JANVIER 1999 

PRÉSIDENCE de 

M. Hemy 

La séance est ouverte à 10.25 heures. 

COMMISSIE VOOR DE LANDSVERDEDIGING 
OPENBARE VERGADERING VAN 

DINSDAG 12 JANUARI 1999 

VOORZITTER : 

De heer Henry 

De vergadering wordt geopend om 10.25 uur. 

Mondelinge vraag van de heer Karel 
Van Hoorebeke aan de vice-eerste 
minister en minister van Landsverde 
diging, belast met Energie, over "de 
luchthaven van Ursel gelegen op een 
militair domein" (nr. 1742) 
Question orale de M. Karel Van 
Hoorebeke au vice-premier ministre 
et ministre de la Défense nationale, 
chargé de !'Énergie, sur "l'aéroport 
d'Ursel situé sur un domaine 
militaire" (n° 1742) 

De voorzitter: De heer Karel Van 
Hoorebeke heeft het woord. 

De heer Karel Van Hoorebeke (VU): 
Mijnheer de voorzitter. mijnheer de 
minister. collega ·s, mijn vraag houdt 
verband met het vliegveld te Ursel bij 
Knesselare. Dit vliegveld behoort tot de 
NAVO-uitrusting, er moeten daar 
vliegverrichtingen gebeuren en er is dus 
een zekere hinder voor de omwonen 
den. 

Tot hier blijft alles nog aanvaardbaar. 
De omwonenden hebben daarmee leren 
leven. Er doen vandaag echter opnieuw 
geruchten de ronde dat dit vliegveld 
voor de burgerlijke luchtvaart zou 
worden uitgebouwd. Dit , ou natuurlijk 
een belangrijke toename van de 
geluidsoverlast betekenen. 

Nu vormen de sportvliegers een zekere 
hinder maar. zoals ik reeds heb gezegd, 
die hinder blijft binnen aanvaardbare 
normen. Wanneer dit vliegveld echter 
voor de burgerluchtvaart zou worden 
uitgebouwd, dan zal de hinder ook 
groter zijn. 

Mijnheer de minister, ik kom tot mijn 
vragen. 

Ten eerste. bent u op de hoogte van de 
situatie aldaar '! 
Ten tweede. welke initiatieven werden 
er reeds genomen om de thans 
bestaande geluidsoverlast voor de 
omwonenden te beperken '? 
Ten derde, werden maatregelen geno 
men om. ten overstaan van de bestaande 
vliegclubs, de hinder te laten beperken, 
onder meer inzake de toegestane 
vlieguren'? 
Ten vierde, en dat is de belangrijkste 
vraag die de grootste zorg vormt van de 
omwonenden, bent u op de hoogte van 
het bestaan van die plannen om daar 
ook burgerluchtvaart toe te staan ? 
Ik heb mij laten vertellen dat er een 
lobby van ondernemers actief is om 
inderdaad het vliegveld tot een 
burgerluchthaven te laten uitbouwen. 
Vooral de vierde vraag. mijnheer de 
minister. is belangrijk en daarop zou ik 
toch graag een concreet antwoord 
krijgen. 

De voorzitter : De minister heeft het 
woord. 

De heer Poncelet. vice-eerste minister 
en rrnnister van Landsverdediging. 
belast met Energie : Mijnheer de 
voorzitter, ik dank de heer Van 
Hoorebeke voor zijn vraag. Ik ben op de 
hoogte van de problematiek van de 
geluidshinder ingevolge de burgerlijke 
vliegactiviteiten op het militair vlieg 
veld te Ursel. 
Ten einde de geluidslast voor de 
omwonenden te beperken, werden 
einde 1998 de volgende maatregelen 
aan de twee aanwezige vliegclubs 
opgelegd en ik zal er vijf citeren. 

Ten eerste. er mag slechts worden 
gevlogen in de weekends en op 
wettelijke feestdagen. 

Ten tweede, het is verboden na 20 uur 
op te stijgen of te circuleren boven of 
rond het militair domein. 

Ten derde, het aantal opstijgingen wordt 
beperkt tot maximaal 15 per uur voor 
beide vliegclubs samen. 

Ten vierde. het vliegen met modelvlieg 
tuigen is verboden. 

Ten vijfde, er mag geen acrobatie 
worden uitgevoerd in een straal van 8 
kilometer rond het ARP. met name het 
Air Field Reference Point van het 
vliegveld. 

Dit zijn de vijf maatregelen die tot nu 
toe werden genomen. 

ln antwoord op uw derde vraag bevestig 
ik u dat de bevoegde plaatselijke 
diensten van mijn departement de 
opdracht hebben de opgelegde voor 
waarden strikt te controleren. De 
verleende concessies zijn louter precair. 
Zij zullen opgeschort of opgezegd 
worden indien de vliegclubs de 
voorwaarden niet respecteren. 

Leden van de clubs, die de regels niet 
naleven, zullen de toegang tot het 
militair domein worden ontzegd. 

Het antwoord op uw vierde vraag over 
mijn houding ten aanzien van de 
uitbouw van een burgerluchthaven te 
Ursel heb ik reeds meegedeeld in 
antwoord op de vraag nr. 75 van 
mevrouw de senator Dua op 23 mei 
1997. 
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Poncelet 

Het vliegveld te Ursel blijft behouden 
als militair domein. Er bestaan geen 
plannen om het te desatfecteren en te 
vervreemden. 

Het wordt de jongste jaren meer en 
meer gebruikt als militair oefenterrein 
voor de strijdkrachten. Het betreft 
tevens het enige grote oefenterrein in 
Oost- en West-Vlaanderen Het gebruik 
als volwaardige burgerluchthaven is dus 
uitgesloten. 

De voorzitter : De heer Karel Van 
Hoorebeke heeft het woord. 

De heer Karel Van Hoorebeke (VU) : 
Mijnheer de voorzitter. mijnheer de 
minister. uw antwoord was duidelijk. 
Dank u wel. 

De voorzitter : Het incident is gesloten. 

L'incident est clos. 

Mondelinge vraag van de heer Jan 
Van Erps aan de vice-eerste minister 
en minister van Landsverdediging, 
helast met Energie, over "de 
alarmfase 'BRAVO'" (nr. 1759) 

Question orale de M. Jan Van Erps 
au vice-premier ministre et ministre 
de, la Défense nationale, chargé de 
l'Energie, sur "la phase d'alarme 
'BRAVO'" (n° 1759) 

De veorzitter : De heer Jan Van Erps 
heeft het woord. 

De heer Jan Van Erps (CVPJ : Mijnheer 
de voorzitter. mijnheer de minister, 
collega's, mijn vraag - die reeds een 
maand geleden werd ingediend - heeft 
betrekking op het feit dat op 
14 december 1998 in alle militaire 
kwartieren in België de alarmfase 
"BRAVO" gold. Een dergelijke toestand 
houdt een verhoogde waakzaamheid in. 
De generale staf is overgegaan tot deze 
maatregel omdat er blijkbaar aanwijzin 
gen waren dat Kosovaarse groeperingen 
oorlogswapens en -munitie uit Bel 
gische kazernes wilden ontvreemden. 
Ze zouden het specifiek hebben gemunt 
op antitankwapens. 

Ik heb in dat verband enkele vragen. 
Gold deze dreiging enkel in België of 
waren ook andere landen op hetzelfde 
spoor '? Als enkel België hierbij 
betrokken was, waarom hadden deze 
Kosovaarse groeperingen precies ons 
land uitgekozen ? Indien u bevestigt dat 
deze dreiging reëel was, hoe moeten we 
ze inschatten ? Past ze in het kader van 
het toenemende geweld in de regio of 
heeft ze te maken met eventuele 
maffiose praktijken in Europa ? In de 

commissie voor de Buitenlandse 
Betrekkingen heb ik er reeds op 
gewezen dat het geweld in Kosovo - 
karikaturaal weergegeven - eigenlijk 
neerkomt op een confrontatie tussen 
twee maffiagroeperingen : de Servisch 
Russische maffia met zijn oude 
apparatsjikfiguren en de Albanees 
Kosovaarse maffia die ook een 
uitgebreid netwerk heeft in Europa. ln 
dit geval had men aanwijzingen dat het 
er veeleer om ging dit materieel in te 
zetten in Kosovo, eerder dan om het te 
gebruiken voor maffiose praktijken in 
België. Welke was de samenwerking 
tussen uw diensten en die van de 
rijkswacht en de lokale politie ? 

De voorzitter : De minister heeft het 
woord. 

De heer Poncelet, vice-eerste minister 
en minister van Landsverdediging. 
belast met Energie : Mijnheer de 
voorzitter, de informatie die aanleiding 
heeft gegeven tot het nemen van de 
vermelde maatregelen had betrekking 
op het Belgische grondgebied. Voor 
zichtigheidshalve werden deze maatre 
gelen nochtans ook toegepast hij de in 
Duitsland gestationeerde Belgische 
strijdkrachten. Met betrekking tot een 
eventuele gelijkaardige dreiging tegen 
over andere Europese Unie-landen 
kunnen geen gegevens worden ver 
strekt. Het is onmogelijk concrete 
uitspraken te doen over de vermoede 
lijke redenen van bestemming van 
dergelijke wapens. Er kunnen in dit 
kader enkel vermoedens worden geuit. 
Het gebruik ervan bij het vermelde 
conflict is uiteraard een mogelijkheid. 
Er kan nochtans evenmin worden 
uitgesloten dat zij in maffiacircuits of 
andere criminele groepen terechtko 
men. Het is trouwens niet steeds 
mogelijk een duidelijke lijn te trekken 
tussen maffiose organisaties en 
bepaalde gewapende groeperingen die 
in de Balkanregio actief zijn. Zoals 
gebruikelijk bestaat in dergelijke 
gevallen een nauwe samenwerking 
tussen de veiligheids- en inlichtingen 
diensten en de politiediensten. 

Mijnheer Van Erps, ik hoop dat u zult 
begrijpen dat ik over dit onderwerp niet 
verder wil uitweiden. 

De voorzitter : De heer Jan Van Erps 
heeft het woord. 

De heer Jan Van Erps (CVP) : Mijnheer 
de voorzitter, na u gehoord te hebben, 
zijn mijn vragen blijkbaar zeer goede 
retorische vragen. 

Mijnheer de minister, kunt u misschien 
iets meer zeggen over het laatste punt ? 
De wijze waarop de samenwerking met 
uw diensten verloopt. kan toch geen 

groot staatsgeheim zijn. Op welk niveau 
gebeurt de samenwerking ? Is dat op het 
lokale vlak of op het hoogste niveau ? 
Waar gebeurt de uitwisseling van 
informatie ? 

Minister Poncelet : Ik kan maar 
bevestigen dat de relaties en de manier 
van werken van de diensten tot nu toe 
zeer goed zijn en dat ze zo zullen 
worden voortgezet. 

De voorzitter : Het incident is gesloten. 

L'incident est clos. 

Mondelinge vraag van de heer Jan 
Van Erps aan de vice-eerste minister 
en minister van Landsverdediging, 
belast met Energie, over "het 
NAVO-rapport betreffende de Bel 
gische militaire doelstellingen" 
(nr. 1758) 

Question orale de M. Jan Van Erps 
au vice-premier ministre et ministre 
de, la Défense nationale, chargé de 
l'Energie, sur '1e rapport de l'OTAN 
concernant les objectifs militaires 
belges" (n° 1758) 

De voorzitter : De heer Jan Van Erps 
heeft het woord. 

De heer Jan Van Erps (CVP) : Mijnheer 
de voorzitter, in het kader van het 
nakende grote legerdebat is deze. vraag 
zeer actueel. 

In het recente NAVO-rapport, waarin al 
de inspanningen van België ten aanzien 
van de force goals van de NAVO 
worden geëvalueerd. staat letterlijk te 
lezen dat "het gevaar bestaat dat de 
capaciteit van het Belgische leger onder 
het niveau van de geallieerden binnen 
de NAVO valt, met alle gevolgen van 
dien om samen met hen te kunnen 
opereren". Dat is natuurlijk zware taal. 

Er wordt niet alleen kritiek geformu 
leerd ten aanzien van één van de 
machten van de Belgische strijdkrach 
ten. Het gaat om opmerkingen over alle 
machten. 

Bij de landmacht wordt het probleem 
van de uitrusting "gevaarlijk" genoemd. 
De Leopard-I tanks zijn verouderd en 
ook de anti-luchtdoelbewapening, waar 
bij radar- en vuursystemen op elkaar 
moeten zijn aangesloten, ontbreekt. 

De modernisering van de fregatten en 
de mijnenvegers bij de marine verloopt 
volgens de NAVO te traag. 
De luchtmacht geeft haar piloten 
15 uren te weinig training, met name 
160 uren in de plaats van 175. 

C 707 - 2 
Chambre des Représentants de Belgique - Kamer i·cm volksvertegenwoordigers va,1 België 
Législature 49e Zittingsperiode - S0 /998-/999 GZ - Annules - Handelingen - CUM 12.01.1999 



Jan Van Erps 

De NAVO twijfelt cr ook aan of de 
medische dienst in staat is de Belgische 
troepen afdoende steun te eeven in 
geval van oorlog. ~ 

Verder wordt geconcludeerd dat de 
interoperabiliteit met de andere bondge 
noten in gevaar dreigt te komen. Hel 
zijn net multinationale opdrachten die 
in de toekomst vaker zullen worden 
uitgevoerd. Wij zijn daarvan zeker 
voorstander. De militaire kringen geven 
aan dat de kritiek niet nieuw is, maar 
dat inderdaad de lijst met tekortkomin 
gen steeds langer wordt. Mijnheer de 
minister. naar onze mening zijn het 
ernstige opmerkingen. Daarom heb ik 
de volgende vragen. 

Ten eerste. hoc denkt u de resultaten 
van dit rapport aan te pakken " 
Ten tweede, welke van deze problemen 
kunnen op korte termijn worden 
opgelost? 
Ten derde, hoe zit het met de 
uitzonderlijke inkomsten na 1999, 
waarover wij hel tijdens het begrotings 
debat hebben gehad ? Wat zal het 
gevolg hiervan zijn ? 

Ten vierde, indien deze opmerkingen 
correct zijn. wat zijn dan de gevolgen 
voor de veiligheid van onze militairen 
in buitenlandse missies ? 
Ten vijfde, wat zijn de gevolgen van dit 
rapport voor het Belgisch imago bij de 
NAVO? 

De voorzitter : De minister heeft het 
woord. 

De heer Poncelet. vice-eerste minister 
en rrumster van Landsverdediging, 
belast met Energie : Mijnheer de 
voorzitter, in tegenstelling tol de vorige 
vragen van de heer Van Erps, zou ik 
hierbij graag verdere commentaar 
geven. 

Ten eerste, u vroeg hoe ik denk de 
resultaten van dit rapport aan te 
pakken "? De klachten, vermeld in het 
evaluatierapport van de NAVO. worden 
steeds in verband gebracht met het te 
lage niveau van de investeringen. Wat 
de modernisering van onze uitrusting 
betreft stelt de NAVO vast dat sinds 
1992 het gemiddelde percent xge van de 
defensie-uitgaven. die uoor België 
jaarlijks worden besteed aan 
wederuitrusting. in reële termen daalt. 
ln 1998 bijvoorbeeld is dit slechts 5.4% 
van de defensie-uitgaven. Onze 
defensie-uitgaven bevinden zich reeds 
sinds 1992 gevoelig onder het 
gemiddelde van onze Europese bondge 
noten, meer bepaald 1,6% van het BBP 
tussen 1992 en 1998, waar het 
gemiddelde van de Europese bondgeno 
ten, buiten Frankrijk, 2.3% van het BBP 
bedraagt. 

Onze bondgenoten besteden gemiddeld 
16.4% van de nationale defensie 
uitgaven aan uitrusting. Het gaat om 
14,8% voor de Europese landen zonder 
Frankrijk. Op dit domein bekleedt 
België samen met het Groothertogdom 
Luxemburg de laatste plaats. Portugal 
en Luxemburg buiten beschouwing 
gelaten hebben de bestedingen van de 
andere bondgenoten zich steeds tussen 
10% en 30% gesitueerd. Er dient te 
worden opgemerkt dat deze klacht reeds 
indirect geformuleerd werd in juni 1998 
in het rapport van de NAVO aangaande 
de force goals. ln dit verslag 
onderstreepte de NAVO dat, afgezien 
van de inflatie. een jaarlijkse verhoging 
van de Belgische defensiebegroting met 
minstens 3,5% noodzakelijk was opdat 
België zijn verbintenissen ten opzichte 
van de bondgenoten zou kunnen 
nakomen. De andere uitgaven van de 
defensiebegroting zijn reeds tot het 
uiterste beperkt. zodat de enige 
oplossing om deze situatie te verhelpen 
bestaat uit een verhoging van de 
jaarlijkse begroting teneinde in de 
volgende jaren plannen te kunnen 
ontwerpen om de opgelopen achter 
stand weg te werken en in ieder geval 
een verslechtering van de toestand in de 
toekomst te vermijden. 

Ten tweede, u vroez welke van deze 
problemen op korte termijn kunnen 
worden opgelost. De relatieve verho 
ging van de begroting die is gepland 
voor 1999 dekt de inflatie niet en zal 
enkel toelaten het fenomeen van de 
veroudering van de uitrusting zeer 
gedeeltelijk le vertragen. Ze laat niet toe 
om krachtige corrigerende maatregelen 
te nemen. Deze zijn slechts mogelijk 
mits een verhoging van de begroting. 

Ten derde, op uw vraag hoe het staat 
met de uitzonderlijke inkomsten na 
1999 en wat daarvan het gevolg zal zijn 
kan ik antwoorden dat de actuele 
wetgeving de verkoop van overtollig 
materieel ten voordele van Landsverde 
diging toelaat tot en met 2000. ln het 
kader van de uitvoering van het huidige 
plan voor de middellange termijn is in 
een belangrijke aanwending van deze 
middelen voorzien voor 1999 en 2000. 
Zonder aanzienlijke bijkomende verko 
pen zullen deze middelen eind 2000 zijn 
uitgeput. Nadien kan voor investeringen 
in materieel niet meer op deze bron 
worden gerekend, zodat de problema 
tiek van het tekort aan begrotingsmid 
delen voor investeringen zich nog 
scherper zal stellen, De verkoop van 
overtollige infrastructuur verloopt tra 
ger dan verwacht. Ook na 1999 zullen 
inkomsten worden gegenereerd. De 
omvang ervan en de snelheid waarmee 
ze tot stand zullen komen. zijn echter 
moeilijk te voorspellen. 

Ten vierde, de verwijten die de NAVO 
formuleert, zijn vooral gesitueerd in het 
kader van de gemeenschappelijke 
verdediging. Het gaat hier dus om 
artikel 5 van het verdrag van 
Washington lot oprichting van de 
NAVO en niet om de opdrachten ter 
handhaving van de vrede. Tot op heden 
was het mogelijk om bepaalde voor 
deze opdrachten noodzakelijke indivi 
duele uitrusting aan te kopen op een 
gerichte wijze. Hieruit resulteert dat de 
risico's voor het personeel dat 
deelneemt aan de huidige opdrachten in 
het buitenland en die voortvloeien uit de 
veroudering van het materieel momen 
teel nog binnen aanvaardbare perken 
kunnen worden gehouden. Met het oog 
op de deelname aan andere operaties in 
de toekomst mogen deze risico's 
evenwel niet worden verwaarloosd. 

Ten vijfde, inzake de gevolgen van dit 
rapport voor het imago van België 
binnen de NAVO wijs ik erop dal dit 
verslag werd opgesteld na verschillende 
vergaderingen in het bijzijn van onze 
bondgenoten en de landen die werden 
uitgenodigd om tot de NAVO toe te 
treden. Het is onweerlegbaar dat de 
kritiek die tot België wordt gericht, 
zelfs als die diplorr.atisch geformuleerd 
wordt, het imago van ons land en zijn 
positie binnen de NAVO geen goed 
doet. 

Dit negatieve imago wordt enigszins 
gecompenseerd door de sterk gewaar 
deerde inspanningen die België zich 
getroost inzake vredeshandhavingsope 
raties en als gastland van het 
hoofdkwartier van de NAVO en van de 
SHAPE te Bergen. 

Mijnheer de voorzitter. tot hier beperk 
ik mijl" antwoorden op de vijf vragen 
van de heer Van Erps. 

De voorzitter : De heer Jan Van Erps 
heeft het woord. 

De heer Jan Van Erps (CVP) : Mijnheer 
de voorzitter, ik dank de minister voor 
zijn uitvoerig en volledig antwoord. 

De voorzitter : Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 

Mondelinge vraag van de heer Marc 
van den Abeelen aan de vice-eerste 
minister en minister van Landsverde 
diging, belast met Energie, over "de 
toekenning van het Hunter-contract" 
(nr. 1763) 
Question orale de M. Marc van den 
Abeelen au vice-premier ministre et 
ministre de la Défense nationale, 
chargé de !'Énergie, sur "l'attribu 
tion du contrat 'Hunter''" (n° 1763) 
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De voorzitter : De heer Marc van den 
Abeelen heeft het woord. 

De heer Marc van den Abeelen (VLD) : 
Mijnheer de voorzitter. mijnheer de 
minister. ik bespaar u de anthologie van 
deze vraag aangezien zij reeds dateert 
van enkele weken geleden en er 
inmiddels één en ander is gebeurd en in 
de pers is verschenen en aangezien 
reeds een antwoord werd verstrekt op 
sommige elementen ervan. 

Mijnheer de minister. in een persartikel 
bekloeg u zich erover "que l'on faisait 
des procès d'intention à la Défense 
nationale" en dat er in de media enorm 
veel kwakkels werden verspreid 
omtrent de aankoop van de onbemande 
vliegtuigjes. 

Omdat ik vaststel. mijnheer de minister, 
dat u vandaag crescendo gaat wat de 
lengte en de volledigheid van uw 
antwoorden betreft. geef ik u thans de 
kans om al de kwakkels die volgens uw 
kabinet en uzelf zouden zijn versche 
nen. recht te zetten. 

Mijnheer de minister. terzake wens ik u 
enkele specifieke vragen te stellen, 
zowel met betrekking tot het technische 
aspect als tot de politieke context van de 
zaak. 

Vanuit technisch oogpunt gezien werd 
misschien geopteerd voor het beste. 
maar het aanbod was karig. De Fransen 
hadden nog niets, althans op papier. Het 
overige aangeboden materieel was nog 
niet getest. Wij opteerden aldus voor het 
enige dat operationeel was, maar 
misschien was dat het beste tussen al 
het slechte. 

De vraag is of het opportuun was nu 
reeds tot de aankoop van het materieel 
over te gaan. 

Het ziet ernaar uit dat de Amerikanen 
liever zelf overgaan tot de ontwikkeling 
van dit materieel in de plaats van het· 
elders aan te kopen. Maar is dat omdat 
zij niet tevreden waren over het 
aangeboden materieel of om politieke 
redenen? 

Bovendien blijkt dat de logistiek van de 
camera die nog niet volledig operatio 
neel is, bijzonder omvangrijk is. Met 
uitzondering van Je Fransen staat 
België in Europees verband alleen met 
zijn aankoop. Ik vermoed dat de Franse 
aankoop werd ingegeven door spiona 
gedoeleinden. Mijnheer de minister. is 
de Hunter de technisch beste keuze ? 
Was het opportuun om de keuze op dit 
ogenblik te maken ? 

Een tweede bemerking heeft betrekking 
op de druk die de Fransen zouden 
hebben uitgeoefend om de zaak uit te 
stellen. Als deze berichten correct zijn, 

vind ik de houding van de Fransen 
bijzonder onkies. zeker als men 
rekening houdt met de context van de 
periode waarin het contract werd 
gegund. Ik vermoed dat de Franse 
minister van Landsverdediging diplo 
matentaal heeft gesproken en heeft 
gewezen op de intégration européenne. 
Kan de minister terzake klaarheid 
brengen ? 
Een laatste vraag heeft betrekking op 
het lobbywerk van ex-militairen. Vindt 
de minister het ethisch verantwoord dat 
een kolonel. in casu kolonel Van den 
Bossche die slechts I jaar de 
krijgsmacht heeft verlaten en als 
gepensioneerde door de Belgische Staat 
wordt vergoed, bij zijn vroegere 
werkgever lobbywerk verricht voor een 
of ander concern ? Welke initiatieven 
zal de minister nemen opdat dergelijk 
lobbywerk in de toekomst kan worden 
vermeden? 
Mijnheer de minister. ik verwacht een 
duidelijk antwoord. 

De voorzitter : De minister heeft het 
woord. 

De heer Poncelet, vice-eerste minister 
en minister van Landsverdediging, 
belast met Energie : Mijnheer de 
voorzitter, collega's, ik wens de 
belangrijkste elementen van de proce 
dure van een algemene offerteaanvraag 
in herinnering te brengen. 
Bij een algemene offerteaanvraag 
worden er geen firma's gecontacteerd. 
De opdracht wordt gepubliceerd in het 
Bulletin der Aanbestedingen en in het 
Europees Publicatieblad. 
Na de publicatie hebben 43 firma's het 
lastenboek opgevraagd. Zes firma's 
hebben een offerte ingediend. Twee 
ervan worden op administratief vlak 
onregelmatig bevonden. De offerte van 
het Franse MATRA Baé Dynamics 
wordt onregelmatig bevonden omwille 
van het ontbreken van verscheidene 
prijzen zodat de offerte niet kan worden 
vergeleken met die van de andere 
inschrijvers. De tweede onregelmatige 
inschrijver, dt Amerikaanse firma 
Aeronautical Systems, heeft een offerte 
ingediend waarin bepaalde prijzen 
onrbreken. Bovendien moet volgens de 
firma de wetgeving van de staat 
Californië worden toegepast. Dit kan 
absoluut niet door de beugel. 
De offertes van de vier overblijvende 
inschrijvers worden administratief con 
form bevonden en als dusdanig getest. 
Het zijn Sagem (Sperwer), Eagle 
(Hunier). Oerikon (Ranger) en 
Thomson CSF (Epervier 2000). 
Na afweging van de op voorhand 
vastgelegde gunningscriteria, met name 
de technische waarde, de prijs en de 

nijverheidscornpensaties, kwam de 
offerte van Eagle als eerste uit de bus. 
Deze tijdelijke vereniging is samenge 
steld uit IAI, Alcatel Bell Space & 
Defence, Alcatel Etca, SAIT en 
SONACA. 

De Belgische industrie heeft een directe 
deelname van 27%. Bovendien dient 
!Al voor 40% semi-directe compensa 
ties en voor 20% indirecte compensaties 
te leveren. Mijn collega van Economi 
sche Zaken zal indien u dat wenst meer 
uitleg kunnen verstrekken over het 
economische aspect. lJ weet dat dit 
aspect van het contract onder de 
bevoegdheid van de minister van 
Economische Zaken ressorteert. 

Ik heb weet van een Amerikaanse 
beslissing om geen bijkomende Humer 
systemen aan te kopen en de levering te 
beperken tot de zeven initieel 
vooropgestelde systemen. Volgens de 
door mij bij de Generale Staf 
ingewonnen informatie had deze 
beslissing als hoofdzakelijk doel het 
mogelijk maken van het lanceren van 
een nationaal programma voor de 
ontwikkeling van het OlJTRIDER 
systeem in de Verenigde Staten. 

De heer van den Abeelen stelde nog een 
laatste vraag over de mogelijkheden van 
een oud-militair om voor bepaalde 
firma's te werken. U weet waarschijn 
lijk ook dat in de Kamer een reeks 
voorstellen werden ingediend om deze 
mogelijkheden le beperken. Deze zaak 
werd nog niet besproken. Graag zou ik 
aan een bespreking deelnemen om 
beperkingen vast te leggen voor de 
werkzaamheden van oud-militairen in 
een reeks technische of industriële 
gebieden die rechtstreeks verbonden 
zijn met de werkzaamheden van het 
leger. 

Le président : Chers collègues, je vous 
rappelle que c'était d'ailleurs une des 
conclusions de la commission sur les 
achats militaires et que cette probléma 
tique a également fait l'objet d'une 
proposition introduite par M. Cuyt. 

Il est toujours assez choquant de 
retrouver, à l'occasion de congrès ou de 
"super-marchés" de l'arme, comme 
celui qui se tient à Paris, d'anciens 
militaires belges qui offre leurs services 
à des entreprises d'armement. Mais. 
peut-être, sommes-nous un peu respon 
sables de ce phénomène ? 

Je rappelle encore que cette probléma 
tique a été discutée dans la commission 
ad hoc. 
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De heer Marc van den Abeelen (VLD): 
Mijnheer de voorzitter. de minister 
heeft wel geantwoord op mijn vraag 
over de manier waarop de toegang werd 
verleend. Ik twijfel er niet aan dat dit 
volledig volgens het boekje is gebeurd. 

Twee andere specifieke vragen kregen 
evenwel geen antwoord. Ten eerste, 110e 
verloopt de technische kant van de 
zaak '? Hadden wij niet langer moeten 
wachten? 

Ten tweede, wat heeft de Franse 
overheid aan uw kabinet gevraagd ? 
Welke druk werd door hen uitgeoefend 
opdat u deze zaak, volgens onze 
informatie, minstens zou uitstellen ? Is 
de informatie waarover ik beschik juist 
of niet ? U zegt dat veel kwakkels 
worden gepubliceerd. Was dit een 
kwakkel of niet '? Wij moeten er toch uit 
kunnen leren met het oog op de 
toekomst. 

Minister Poncelet : Mijnheer de 
voorzitter, ik ben niet op de hoogte van 
enige druk van wie dan ook om het 
contract of de procedure van het 
contract te doen uitstellen. 

De heer Marc van den Abeelen (VLD) : 
Mijnheer de minister, uw woorden 
verheugen mij. 

Je lis dans un article du "Soir" : "Le 
ministre de la Défense nationale, Alain 
Richard, aurait écrit, avant la conclu 
sion du marché des UAV, à son 
homologue belge Jean-Paul Poncelet. 
Dans la lettre, nulle allusion à la Sagem 
et Thompson mais à la défense 
européenne intégrée, à l'intérêt pour 
nos armées de travailler avec le même 
matériel". 

Minister Poncelet : Mijnheer van den 
Abeelen, ik heb u gezegd dat ik geen 
weet heb van enige druk die op mij zou 
zijn uitgeoefend om de procedure uit te 
stellen. 

De voorzitter : Het incident is gesloten. 

L'incident est clos. 

- De openbare commissievergadering 
wordt gesloten om 11.06 uur. 
- La réunion publique de commission 
est levée à //.06 heures. 
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